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Tot i que el nombre d’aturats al
Baix Llobregat ha disminuït du-
rant els últims mesos –concre-
tament, hi ha 5.924 persones
desocupades menys des de prin-
cipis d’any–, segons dades de l’in-
forme de l’Observatori Comarcal,
el nombre de persones que reben
algun tipus de prestació d’atur
també ha disminuït –hi ha 6.090
persones a la comarca que no re-
ben cap prestació–. 

Per tant, encara que l’atur re-
gistrat a la comarca disminueixi,
hi ha una tendència a la baixa en
el nombre de prestacions que ja es
va començar a entreveure l’any
2010, quan l’atur registrat enca-
ra augmentava a la comarca.

A finals del 2007, vuit de
cada deu persones inscrites a
les oficines d’ocupació perce-
bien algun tipus de prestació

econòmica. El 2014, són només
sis de cada deu. A més de rebre
menys prestacions, la quantia
d’aquestes també ha disminuït
(513 euros per prestacions con-
tributives, 1.067 euros per les as-
sistencials, i 343 euros per ren-
da d’inserció).

També s’ha produït un canvi
pel que fa a la tipologia de pres-
tacions que es reben més. Les
prestacions contributives, que
són les que requereixen una co-
tització prèvia del treballador a la
Seguretat Social, han disminuït
del 63,7% al 30,4% sobre el total
de persones inscrites a l’atur al
llarg d’aquests anys. En canvi, les
prestacions de tipus assistencial
han augmentat d’un 17% l’any
2007 a un 25% aquest any. 

Segons l’Observatori Comar-
cal, aquest augment proporcio-
nal de les prestacions de caràcter
assistencial es pot haver produït
a causa que moltes persones
passen a percebre el subsidi d’a-
tur un cop s’ha esgotat la pres-

tació contributiva. Tot i això,  la
percepció d’aquest subsidi tam-
bé pot estar motivada per altres
situacions com ara haver cotitzat
en una feina durant un període
inferior al mínim per accedir a la
prestació contributiva, entre al-
tres motius.

Respecte de l’any 2007, tam-
bé ha augmentat el nombre de
persones perceptores de la ren-
da activa d’inserció, una dotació
econòmica orientada a la realit-
zació en termes de polítiques
actives d’ocupació i de recerca de
feina. L’any 2007 només perce-
bien aquesta renda un 1% del to-
tal de persones aturades i a mit-
jans de 2014 gairebé un 5% de les
persones inscrites a l’atur reben
aquest tipus de renda. 

També ha crescut l’atur de
llarga durada: el 47% de les per-
sones registrades a les oficines
d’ocupació del Baix Llobregat
porten més d’un any a l’atur
(aquesta proporció era només del
24% a mitjans de 2009).

» Tot i que el nombre d’aturats ha disminuït a la comarca, cada cop hi ha més gent sense prestació 
» Ha crescut la desocupació de llarga durada: el 47% de registrats fa més d’un any que no treballen

Neus Màrmol
MARTORELL

ESPARREGUERA4L’Assemblea
d’Aturats d’Esparreguera va pre-
sentar fa unes setmanes una ins-
tància a l'Ajuntament perquè la
piscina i el gimnàs municipal
fossin gratuïts per als aturats
que ho sol·licitin.

Fa uns dies, però, el regidor de
Serveis Socials, Jordi Mestres, va
rebutjar la demanda dels aturats
“perquè la piscina es col·lapsaria”.
L’Assemblea d’Aturats d’Espa-
rreguera ha informat a Línia

Nordque el regidor “no s’ha po-
sat en contacte amb nosaltres per
parlar del tema”. “Nosaltres vam
demanar que es podria fer a les
hores de menys afluència”, afe-
geix Joan Francesc Jiménez, pre-
sident de l’associació. “El regidor
també va dir per la ràdio que s’es-
tudiarà rebaixar el preu”, afirmen
des de l’associació, que lamenten
que “hi ha persones que per sa-
lut necessiten anar al gimnàs i a
la piscina i no hi poden anar”.

Els Aturats d’Esparreguera
volen la piscina gratuïta

Tot i la tendència a la disminució del nombre d’aturats, la comarca pateix l’atur de llarga durada i una baixada de les prestacions. Fotos: Arxiu

Brots (no tan) verds
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Els esdeveniments d’aquests dar-
rers dies són un no parar. Un dia,
al Parlament es proclama el dret
a decidir per majoria; l’altre, el
president Mas firma la Llei de
Consultes i el decret de convoca-
tòria, en presència dels represen-
tants dels partits que hi donen
suport, a excepció d’en Joan Her-
rera, i amb en David Fernández
emocionat fent el petarrell; un al-
tre dia, després de moltes hores
de negociacions, es dóna notícia
que els partits a favor de la con-
sulta continuaran fent camí junts
amb tots els representants arren-
glerats darrere d’Artur Mas; més
tard alcaldes i regidors entreguen
les mocions aprovades en els
Plens donant suport al “procés”
(920 d’un total de 947) tots ells
travessant la Plaça de Sant Jaume
des de l’Ajuntament barceloní
fins al Palau de la Generalitat en-
tre dues fileres de la Guàrdia Ur-
bana i Mossos d’Esquadra. 

Una imatge impressionant,
com la de tots ells emplenant el
pati de carruatges del Palau, amb
els parlaments del president, de
Vila d’Abadal, president de l’AMI,
de Miquel Buch, president de
l’ACM, declarant que els ajunta-
ments faran costat a tota hora al
president i al final un crit unà-
nime de tots els presents d’inde-
pendència. Per cert, un detall, no
hi eren ni Castelldefels ni Santa
Coloma. Em sap molt greu la seva
absència i a les pròximes elec-
cions ho pagaran ben car. 

Amb tot això, se’m presenta
un ‘trilema’: és perquè ja tinc una
certa edat, serà perquè sóc una
mica bleda, o potser és que es-
tem en uns moments històrics
que s’ho valen? Vatua Judes, he
tornat a plorar!

4Un trilema
per Jordi Lleal

#DiaDelProfessor#TornaALaCàrrega #SenseProtocol

4Xavi, la nova realitat d’un gran
per Sergi Villena

Davant la prohibició de la Con-
sulta del 9-N per part del Tri-
bunal Constitucional, el Go-
vern de la Generalitat de Cata-
lunya va optar la setmana pas-
sada per suspendre’n la cam-
panya informativa als mitjans i,
el que és pitjor, per aturar del tot
els preparatius. Per fer-ho, va
adduir que el manteniment del
procés electoral podia compor-
tar perjudicis a tercers, parti-
cularment, als treballadors pú-
blics i empreses implicats. 

Com a funcionari, fa mesos
que em plantejo perquè el meu
Govern no ha engegat cap me-
canisme per conèixer la dispo-
nibilitat de tots i cadascun dels
seus treballadors davant la pos-
sibilitat –perfectament predic-
tible– que Espanya optés per
prohibir-nos l’exercici de drets
fonamentals com els de parti-
cipació i expressió. La consellera
del ram, Joana Ortega, no ha fet
cap pas en aquest sentit des de
l’acord de data i pregunta, fa
nou mesos. Que, després de
precaritzar sense pietat les con-
dicions laborals dels treballa-
dors públics de la Generalitat
durant quatre anys, afirmi ara
que actua amb l’objectiu de
protegir-nos, em resulta, com a
mínim, poc creïble. Franca-
ment, sona excusa de mal pa-
gadora.

No, molts no volem sotme-
tre’ns a la por i l’amenaça xan-
tatgista de les institucions es-
panyoles. Molts estem disposats
a acceptar les conseqüències
que se’n derivin, tot i que, al-
hora, continuem convençuts
que el Govern pot dificultar les
represàlies que se’ns vulguin
aplicar. Fa dues dècades, la
desobediència civil dels objec-
tors de consciència, assumida
molt majoritàriament per la
societat com a causa justa, va
acabar per dinamitar el servei
militar obligatori. 

Ara, els treballadors públics
i els funcionaris en particular, per
la nostra funció social, tenim l’o-
bligació especial de protegir els
drets fonamentals dels nostres
conciutadans. Molts estem dis-
posats a fer el pas al servei de la
consulta i preguem que el Go-
vern torni a posar en marxa el
procés d’inscripció de repre-
sentants de l’administració per
a la consulta del 9-N, el termini
de la qual va expirar fa uns dies. 

Ara fa exactament setanta-
cinc anys, el franquisme va de-
purar milers de funcionaris ca-
talans que, des de la Generali-
tat, les diputacions i els ajunta-
ments, s’havien mantingut fi-
dels al seu poble. També en me-
mòria d’ells, alguns volem ser
#Fucionarispel9N.

per Joan Granollacs

4Funcionaris pel 9N

La situació que Xavi Hernández
està vivint actualment al Barça,
a part d’atípica, comporta l’as-
sumpció general que en el fut-
bol l’edat no perdona. El ‘6’ de
l’equip blaugrana, un home
acostumat a ser referent i que
ha comandat la nau durant
tants anys de glòria esportiva,
veu com el seu rol dins del
grup ha canviat de forma con-
siderable. 

Ell, conscient que per edat ja
no pot competir al màxim nivell
durant tots els partits d’una
temporada, sap que pot aportar
molt al conjunt especialment
com a exemple d’integritat dins
del vestidor. Malgrat que el seu
esperit competitiu -que ja el va
fer quedar-se al Barça aquest es-

tiu quan el club li havia mostrat
la porta de sortida- l’empeny a
no resignar-se en termes de
participació en el terreny de
joc, la banqueta és ara malau-
radament el seu lloc habitual.
Sóc dels que penso que la im-
mensa qualitat futbolística del
terrassenc és encara molt apro-
fitable. El mig del camp, amb un
Rakitic cada vegada més cò-
mode però amb Iniesta i Bus-
quets lluny encara del seu veri-
table nivell, el necessita. 

Les múltiples virtuts de
Xavi –clarividència, capacitat de
marcar el temps dels partits,
una última passada letal, etcè-
tera– poden ser molt útils en un
Barça més físic que el d’anys an-
teriors.

@francescabad: Què deu fer Llanos de
Luna quan no està amenaçant o portant
als tribunals els nostres ajuntaments?
#LaNaveDelMisterio.

@la_tuerka: Ana Mato expresó en 2009:
“Una ministra debe impedir que la enfer-
medad se propague o dimitir”. #AnaMa-
toDimisión.

@assembleagroga: 5 d’octubre, Dia Mundial
del Professor. Un reconeixement a una tasca
que, avui dia, està poc valorada per la societat
en general i és importantíssima!
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@moedetriana: Si la enfermedad del
ébola se transmite por la saliva, Mariano
Rajoy diciendo 'Bershka' podría matarnos
a todos.

@encampanya: El PP català anirà a Fiscalia
per denunciar els sobres de Rajoy. Ah no, per
això de la consulta del 9N. Ens hem embol-
icat. #tribunalssitribunalsno.

@JosepGinesta: L'FMI eleva la taxa de
creixement econòmic d'Espanya en el 0,4%.
Us imagineu la previsió de creixement de
Catalunya sense Espanya?

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

Per a aquells lectors menys aplicats en
coneixements futbolístics és necessari
explicar, d'entrada, que el catenaccio és
un sistema de joc creat per l'austríac Karl
Rappan i perfeccionat anys després
pels italians, que es caracteritza per la
seva solidesa defensiva. O dit d'una al-
tra manera, per sacrificar el joc vistós en
favor d’encaixar menys gols que el rival.
D'aquí que el seu nom provingui de la
veu italiana, que literalment significa
pany. Ara, Rajoy ha fet un pas més i ha
exportat el model del catenaccioa la po-
lítica. 

Aconsellat per Pedro Arriola, as-
sessor polític i electoral de Mariano
Rajoy, el president espanyol ha decidit
passar a la defensa, deixar d'atacar i con-
servar el resultat a esperar que passin els
minuts. Només d'aquesta manera s'en-
tén que en poc temps el Gobierno hagi
decidit tirar-se enrere en assumptes
clau com l'avortament. Aquesta retira-
da, segons els populars per la falta de
consens, no té més explicació que la nu-
mèrica. Malgrat siguin molt sorollosos,
la borsa de votants pro-vida és molt re-
duïda i de cap manera seria profitós fer
una reforma de llei de l'avortament
que els acontentés a ells i allunyés del
partit als votants indecisos que a les eu-
ropees es van quedar a casa. En la ma-
teixa línia s'entén la congelació no ex-
plícita de la reforma de la llei electoral
per fer que el partit més votat fos el que
governés a escala municipal. Vist el
temporal d'acusacions antidemocràti-
ques que va aixecar en el seu moment l'a-
nunci, el més probable és que, després
del període de dos mesos que el govern
s'ha donat per pactar-la amb la resta de
grups, la reforma es quedi al calaix. 

I és que Arriola té la teoria que amb
un 35% dels vots seria suficient per go-
vernar i que, fins i tot, podria arribar a
donar la majoria absoluta. Aquests nú-
meros es fonamenten en la gran frag-
mentació que patirà el vot de l'esquer-

ra de cara a les Generals per culpa de la
irrupció de Podemos. Tenir un avantatge
del 5% sobre el segon partit més votat –el
que significaria perdre més d'un 10% de
vots sobre el 2011– seria suficient, segons
els seus números, per governar sense
problemes. Així s'entén millor la gran crí-
tica o propaganda que se li està fent des
dels mitjans de la Brunete a Pablo Igle-
sias. Saben que Podemos no els hi robarà
ni un sol vot a ells, i per contra saben
l'immens mal que farà a dos partits com
IU i PSOE. El PP aspira a un panorama
similar al de després de la transició, amb
una sopa de lletres de partits que, a par-
tir de la llei d'Hont, afavorís als seus in-
teressos. 

Per tant, aquesta és l'explicació que,
de cop i volta, Rajoy i els seus busquin
consensos i refusin imposicions. L'obra
de govern l'han portat a terme aquests
primers tres anys, amb profundes re-
formes en allò que a ells els hi importa:
l'economia i l'estat del benestar. La llei
de l'avortament, tot i haver assistit a les
seves manifestacions i portar-ho al pro-
grama, era només un esquer per sumar
a la causa els vots dels pro-vida. Ara ve-
uen que acontentar-los a ells suposaria
perdre molts més dels que guanyarien.
Per tant, és el moment de passar al ca-
tenaccio, tirar els laterals enrere, sumar
un tercer central i aguantar els minuts
fins que l'esquerra perdi el partit per si
sola. Falta veure després, quan hagin de
pactar, si ho necessiten, amb qui ho farà
el PP. Segur que no serà amb cap par-
tit nacionalista; tampoc òbviament ni
amb Podemos ni tampoc amb IU. Hau-
ran de rendir-se al ppsoísme per go-
vernar? Bipartidisme a l'antiga al poder? 

Tenen feina tots aquests si volen se-
guir surant. I tot això, sense comptar la
lectura absolutament distinta que se’n
fa des de Catalunya, on els paràmetres
nacionals són uns altres molt diferents,
i on la gent els ha deixat de banda de ma-
nera absoluta. 

4Rajoy i el ‘catenaccio’
per Miquel Rosselló 

Els partits catalans van consensuar, du-
rant hores de reunió al Palau de la Ge-
neralitat, la tàctica de la revolta en clau
política i civil que ens ha de portar a que
poguem triar el nostre destí i els dels
nostres fills. I més de 900 alcaldes van
demostrar el seu suport al President de
la Generalitat de cara la consulta del 9
de novembre. Caldrà en un punt o al-
tre que trenquem la legalitat espanyo-
la, responent de forma natural a la le-
gitimitat catalana –expressió de la vo-
luntat popular–, i aquell dia ens ho hau-
rem guanyat. Vencerem en comptes de
resistir. No ens concediran res, no
hauríem de voler concessions o gràcies;
si volem ser lliures de debò i tenir una
democràcia de primera divisió ens ho
hem de guanyar, ho hem de conquerir
plegats. Hem fet un pas important.

Diuen les veuetes amagades a cau
d’orella que ja hi ha oferta espanyola.
No us penséssiu pas que és una oferta
econòmica, un pacte fiscal, ni cultural
en forma de competències exclusives.
Diuen les veuetes que el PP i el PSOE
estarien d’acord en estudiar i tirar en-
davant, ves a saber quan i com, una re-
forma constitucional que admetés el
dret a l’autodeterminació dels pobles,
i que així nosaltres podríem marxar le-
galment i ells salvarien la cara a la seva
legitimació com a estat de dret.

Evidentment, una oferta així té
orelles disposades a escoltar-la aquí a
casa nostra. Són aquelles que curiosa-
ment avui dia estan en contra de la con-
sulta o, si hi estan a favor, votarien que
no, o a la brava o disfressat de federa-
lisme. I no són pocs.

També ens resulta igualment evi-
dent que això no deixa de ser un xutar
la pilota uns quants anys endavant
per part de l’Estat, amb l’esperança de
canviar la predisposició dels catalans a
fotre el camp, ara més que mai majo-
ritària. Un procés que netegés la cara a
la democràcia espanyola i que els do-
nés temps a deixar-nos d’escanyar,
amb quatre gestos cara el poble i qua-
tre duros a les elits nostrades, a fi i efec-
te de rebaixar el que ells anomenen ‘su-
flé’ i que nosaltres tenim per voluntat
de ferro colat –almenys els Onzes de Se-
tembre, segur–.

La recuperació de les nostres lli-
bertats vindrà quan desobeïm i deixem
clar que no hi ha marxa enrere. I això
és bo. Demostrarà que som un poble
adult i civilitzat, i que la llibertat es pren
i no és demana. I és aquí on volia arri-
bar…

Les democràcies són millors, més
sanes i més eficients en tant en quan
són viscudes com victòries del poble.
Aleshores són menys corruptes i més de
tothom, perquè són conquerides. No
com passa quan són concedides. Quan
les elits et munten una revolució lam-
pedusiana des de d’alt et trobes amb els
presidents dels màxims òrgans de la ju-
dicatura amb carnet del partit del go-
vern. Acabes topant amb milers d’afo-
rats. Les garanties processals castigu-
en al pobre i allunyen els rics de la pre-
só. I quan un financer de les elits pro-
voca un terratrèmol, l’indemnitzem
entre tots pels segles del segles. Els ca-
talans hem decidit guanyar-nos la lli-
bertat, i ho farem peti qui peti.

4La llibertat cal conquerir-la
per Carles Savalls
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Recentment ha estat escollit
candidat de CiU a l’alcaldia per a
les pròximes eleccions munici-
pals. Com afronta aquest repte?
A més, tenint en compte que
substituirà una figura històrica
com és Salvador Esteve, que ha
governat a Martorell els darrers
24 anys...
És un repte difícil perquè suplir un
gran personatge sempre és molt
complicat. Jo sempre recordo el
que va dir Tito Vilanova quan va
començar a suplir Guardiola: “Les
comparacions les perdo absoluta-
ment totes”. Salvador Esteve és i
serà el millor alcalde que ha tingut
Martorell. El llistó està molt alt, in-
tentaré estar a l’altura, però no hi
arribaré segur. Jo demano que
se’m compari amb els adversaris
polítics, d’altres colors polítics, i no

amb l’actual alcalde, Salvador Es-
teve.  En aquest sentit, sí que crec
que tinc un cert avantatge res-
pecte d’altres forces polítiques en
l’àmbit local. Fa dotze anys que
estic al costat de Salvador Esteve i
tinc experiència en l’àmbit de la
gestió municipal. Jo vaig entrar
com a regidor a l’oposició, on vaig
aprendre molt, i fa vuit anys que
sóc regidor amb responsabilitats
de govern i com a primer tinent
d’alcalde. He tingut un gran mes-
tre com Salvador Esteve, que és un
gran polític. Això és el que puc ofe-
rir com a cap de llista.

Per què creu que el seu partit i la
militància ha confiat en vostè?
Creu que la seva feina els darrers
mesos, des que Salvador Esteve
li va delegar funcions d’alcaldia,
ha estat un punt a favor?
Sí, vaig tenir un ampli suport tant
per part de l’executiva local de CiU
com de l’assemblea de militants.
En aquest sentit, a Martorell tenim

molta sort perquè tant la junta ex-
ecutiva de CiU local com l’assem-
blea de militants sempre han anat
molt a una, i esperem que sigui
sempre així. Per tant, no he tingut
oposició i no es va presentar cap
altre candidat i jo vaig tenir un
ampli suport i vaig obtenir el 96%
de vots favorables. Això és molt
important perquè demostra el su-
port que tens dels teus. Hem fet
una gran feina fins ara. Ara s’ha de
veure si els ciutadans de Martorell
també dipositen aquesta con-
fiança en mi.

Quin balanç fa de tots aquests
anys de CiU al capdavant del go-
vern de la ciutat? 
En 24 anys de Salvador Esteve
s’han construït a Martorell cente-
nars de coses des d’un punt de
vista social, urbà, de via pública,
d’equipaments... Nosaltres cons-
truïm i sempre en positiu. En els
darrers vuit anys s’ha fet més obra
pública que en els últims cin-

quanta. També hem fet el pla d’a-
jut de les famílies, hem dut a terme
polítiques socials d’habitatge, ajuts
de suficiència energètica... A més,
hem posat en marxa nous equipa-
ments com el Centre Integral d’Es-
port Salut, la residència de gent
gran, una biblioteca (de 1.800 me-
tres quadrats de superfície, que
estem construint ara) i hem actuat
en el 75% dels carrers de Martorell,
a més de reconvertir l’antiga N-II
en un gran passeig de cinc quilò-
metres. Al llarg d’aquests anys de
mandat d’Esteve, hem heretat una
manera de fer molt particular i, jo
diria, molt martorellenca.

Quin projecte de futur té pensat
per a la ciutat?
Una ciutat mai no s’acaba de cons-
truir, com passa amb un país. Ara
estem fent el programa electoral,
al qual hi encabim un projecte im-
portantíssim que és crear el parc
fluvial del Llobregat amb el Noia
perquè tothom pugui gaudir del

riu. Serà un nexe d’unió entre els
barris de Martorell.  També hi ha un
projecte per a cinquanta horts so-
cials. Ara hi ha horts il·legals i hem
de tenir una alternativa per poder-
los recol·locar.

Quins són els àmbits que creu
que s’han de reforçar en la ges-
tió municipal de Martorell, en
una època crisi econòmica com
la que estem vivint?
Hem de treballar en tots els àmbits.
La crisi econòmica desapareixerà,
però perquè sigui així, hem de fer
alguna cosa. Des dels ajuntaments
tenim escasses competències, però
jo crec que en aquests moments
tots estem fent sobreesforços per
poder arribar a la gent. El que hem
de fer perquè les coses millorin és
posar èmfasi en allò que depèn de
l’ajuntament perquè millori l’eco-
nomia. 

Creu que iniciatives com l’acord
de dinamització econòmica entre

Xavier Fonollosa

“Salvador Esteve 
ha estat i serà el 
millor alcalde que 
ha tingut Martorell”

Candidat de CiU a l’alcaldia de Martorell

Text i fotografia: N. Màrmol
MARTORELL
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“Salvador Esteve 
ha estat i serà el 
millor alcalde que 
ha tingut Martorell”

els municipis del Baix Nord són
suficients?
La xarxa que hem creat amb la
resta de departaments de Promo-
ció Econòmica dels consistoris del
Baix Llobregat Nord (Esparreguera,
Olesa, Abrera, Sant Esteve Sesrovi-
res i Collbató) funcionarà bé i n’es-
tic segur. El projecte Fem xarxa,
Fem empresa donarà molt bons
fruits. Si treballem entre tots,
podem fer una feina molt bona.
Però, a part d’això, també hem de
potenciar tot allò que generi acti-
vitat econòmica. 

Quin paper hi juga la planta de
Seat en aquest sentit? 
Nosaltres som un municipi de la

Seat. Ara estem generant un polí-
gon industrial logístic i terciari “a
demanda”, és a dir, hem tingut en
compte les peticions que ha fet el
sector de l’automoció i també de
l’empresa auxiliar, de components
i de serveis a l’hora de dissenyar
aquest gran polígon. Això és molt
important perquè des de l’Ajunta-
ment de Martorell estem ajudant
a generar més activitat econòmica,
que vol dir generació d’ocupació. I
hem de posar tots els esforços per
impulsar tot això. Si des dels ajun-
taments posem bastons a les
rodes de les empreses, no anirem
enlloc. No hi ha treballadors sense
empresa. I això ho hem de seguir
potenciant.

Hi ha previsió de generar més
activitat econòmica entorn de la
fàbrica de Seat a Martorell?
A Martorell hi ha una gran inicia-
tiva que no sabem si s’acabarà pro-
duint o no, però que té molt bona
pinta. I és que el grup Audi-Volks-
wagen vol instal·lar una fàbrica
molt més potent de la que té ara a
Martorell. Això per a nosaltres seria
una gran notícia. Hem parlat amb
Audi i seria la punta de llança. Això
és molt important perquè si s’a-
caba fent el corredor mediterrani, a
més, traslladarien fàbriques del
centre d’Europa a Martorell per en-
viar vehicles acabats cap al Sud-est
asiàtic, ja que en aquest sector els
costos logístics són molt més ele-

vats que els costos laborals. Si es fa,
serem la capital d’automoció de
l’estat espanyol i una de les seus
més importants i de referència del
sud d’Europa. Els és molt més
ràpid i econòmic enviar des d’Ale-
manya les peces cap a Martorell
per després portar els vehicles al
Sud-est asiàtic pel Mediterrani.
Això seria molt favorable per a
Martorell perquè no només gene-
raria ocupació, sinó que s’invertiria
en I+D. Nosaltres hem de posar les
condicions perquè això es pugui
portar a terme. Tot i això, hi ha for-
ces polítiques a Martorell que no
estan d’acord en fer aquest polí-
gon i això s’ha d’explicar als ciuta-
dans del municipi perquè és una
gran oportunitat per generar ocu-
pació i impulsar l’economia.

És optimista pel que fa al corre-
dor mediterrani?
Sí, el corredor mediterrani és im-
parable. Serà Europa qui exigirà al
govern espanyol que doti de les
partides necessàries per a la seva
execució perquè és un projecte
que es troba en el context euro-
peu.  A més, si es fa, es començarà
a construir aquí, perquè estem
molt a prop de la frontera. Malau-
radament, des d’altres llocs de l’es-

tat espanyol ens posen bastons a
les rodes. Ramon Tremosa (eurodi-
putat de CiU a Brussel·les) diu que
a Europa tothom és favorable a l’e-
xecució del corredor mediterrani,
excepte els eurodiputats espany-
ols, ja que tot el que no passa per la
Meseta no té rellevància, segons
ells. I això no ho entenen.

Està clar que Martorell té un pes
importantíssim a la zona nord
del Baix Llobregat. Creu que el

Baix Nord hauria d’esdevenir co-
marca amb Martorell com a ca-
pital, com va dir Salvador Esteve
fa uns mesos?
Martorell fa més de quaranta anys
que exerceix de capital de co-
marca del Baix Llobregat Nord o el
Montserratí. Tenim hospital co-
marcal, tenim jutjat, serveis... És el

lloc de referència. En un futur
volem una comarca pròpia amb
Martorell com a capital. Pel que fa
al conjunt de la comarca, aquesta
té una organització molt adminis-
trativa i no té res a veure la zona del
Delta amb la del centre o amb la
del nord. L’únic que ens uneix és
una autovia.

Hi ha alcaldes i alcaldesses del
Baix Llobregat Nord que li han
mostrat reticències pel que fa a
la creació d’una nova comarca?
El d’Esparreguera i el d’Olesa hi
estan totalment d’acord. Els altres,
alguns tenen dubtes i alguns no hi
estan d’acord. També té molt a
veure amb el color polític.

El primer cap de setmana d’oc-
tubre Martorell va celebrar una
de les festes més importants per
al municipi: la Festa del Roser.
Quin balanç en fa? És un esde-
veniment cabdal per dinamitzar
la ciutat i el comerç local? 
Va ser tot un èxit. Durant el Vimart,
la fira de vins que se celebra per la
Festa del Roser, es van exhaurir les
copes. Hi van participar més d’una
vintena de cellers petits d’arreu de
Catalunya i diversos establiments
de restauració i hostaleria de Mar-
torell, a més d’una pastisseria. Els
restaurants de Martorell estan en-
cantats perquè ho van acabar tot i,
a més es van esgotar els dos mil ti-

“Volem un Baix Llogregat Nord
amb Martorell de capital.  

L’únic que ens uneix amb la resta
de la comarca és l’autovia”

“La Festa del Roser

va ser tot un èxit.

Els restaurants van

acabar-ho tot i es

van esgotar els 

tiquets del Vimart”

“Hem de crear 

el Parc fluvial del

Llobregat amb 

el Noia perquè 

tothom pugui 

gaudir del riu”
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quets de copes del Vimart (vam
haver de posar gots de plàstic al
final). Va ser tot un èxit i crec que
és a causa d’una conjunció de
coses: el lloc és molt bonic, al cos-
tat dels jardins de l’Enrajolada, a la
plaça de l’Església, està ben il·lu-
minat, al nucli antic de la ciutat,
amb un concert que amenitzava la
jornada... Però no només ha estat
un èxit el Vimart, sinó que a totes
les activitats d’enguany hi havia
molta gent.

Parlem ara del comerç local. Els
comerciants de Nou Martorell
estan contents amb el suport de
l’Ajuntament al petit comerç,
però es queixen que l’aparca-
ment al centre és un problema i
proposen aparcaments rotatius.
En aquest sentit, i com a regidor
de Planificació Urbanística i Ser-
veis Urbans, creu que es podria
arribar a una solució?
Jo no sóc partidari de les zones
blaves. Martorell és un dels pocs
pobles on no es paga per aparcar i
en vuit anys hem generat 2.800
places de pàrquing públiques i
gratuïtes al municipi. Ara mateix

estem construint un aparcament
al darrere de l’Hospital, on aconse-
guim més de dues-centes places.
No hi ha cap hospital a Catalunya
que tingui aquesta quantitat de
places gratuïtes i de caràcter pú-
blic. Pel que fa als comerciants, no
crec que el problema del comerç
local sigui l’aparcament, sinó la
pèrdua de capacitat adquisitiva de
les persones. A més, hi ha un tipus
de comerç que ha sortit beneficiat
de la crisi econòmica, que són els
basars xinesos, que també es tro-
ben a la rambla de les Bòbiles. A la
Vila, on hi ha també l’associació de
botiguers de La Vila, tenim 1.500
places d’aparcament gratuïtes i re-
partides en tres zones. 

Tot i aquesta demanda, el co-
merç local està content amb el
paper de l’Ajuntament. Què fan
per dinamitzar-lo?
El comerç local no es pot queixar.
Ho posem tot: les carpes, els llums,
els donem subvencions, paguem
el 80% del sou del dinamitzador
d’una de les associacions comer-
cials de Martorell... Què més
podem fer per dinamitzar el co-
merç? El problema és que s’han
perdut moltes vendes en els dar-
rers vuit anys a causa de la pèrdua
del nivell adquisitiu. Hem de seguir
treballant conjuntament amb els
comerciants per superar tot això.
Per exemple, de cara al Nadal, nos-
altres també paguem els llums i els

posem on els comerciants volen. A
més, il·luminem les zones comer-
cials específicament.

Pel que fa a les pròximes elec-
cions municipals, creu que es
poden convertir en unes elec-
cions plebiscitàries, tenint en
compte com està anant el pro-
cés en l’àmbit nacional?
Espero que no perquè seria un
gran error. Jo crec fermament que
la consulta es farà el 9 de novem-
bre. Si no se celebrés i a les elec-
cions municipals votem en clau
nacional, farem un flac favor a la
majoria d’ajuntaments del país. Jo
crec que a les municipals s’ha de
votar en clau municipal.

Podrien haver-hi unes eleccions
en l’àmbit nacional anticipades
al gener o al febrer? 
Podria ser que passés. Tot és bas-
tant incert. Si podem votar el 9N,
crec que no hi haurà una convoca-
tòria d’eleccions de caràcter ple-
biscitari.  

Creu que CiU guanyarà votants
a les municipals o tem que ERC
s’imposi als consistoris, tal com
alguns pronostiquen?
Jo crec que CiU s’imposaria tant a
les eleccions municipals com a les
autonòmiques. La gent no és xim-
ple i el vot el reflexiona. És cert que
ERC té una crescuda d’intenció de
vot, jo crec que poc merescuda.
No sé què han fet. El que sí que sé
és el que no han fet, que ha estat
no entrar a governar quan se’ls hi
demanava. S’han abanderat del
sobiranisme en aquest país, quan
el meu partit sempre ho ha estat.
Si no se celebra la consulta del 9N,
aquells que la demanen amb des-
obediència poden ser els més be-
neficiats si no es fa. I a mi no
m’agraden aquells que es benefi-
cien de quan les coses no van bé.
Jo sóc de construir.

Què passarà entre CDC i Unió?
Creu que el procés sobiranista
encapçalat per Convergència
pot arribar a provocar un tren-
cament? 
Unió, en contra del que molta gent
diu, fins i tot el Duran, ha seguit fil
per randa tot el que s’ha proposat
en aquesta legislatura, que és el
procés de transició nacional. No hi
ha hagut cap votació en la qual
votés en sentit contrari, cosa que
altres forces polítiques com el PSC
no poden dir. A més, està havent-
hi un canvi de lideratge a Unió,
amb Ramon Espadaler, i molts uni-
onistes han dit que votarien Sí-Sí a
la consulta. Alguns diran Sí-No,
però la majoria faran campanya
pel Sí-Sí.

Com creu que acabarà tot això?
Veurem què passa després de la
consulta. Depèn de com vagin les
coses, el mapa polític de Catalunya
pot variar molt, amb forces políti-
ques que desapareixeran, d’altres
de noves, algunes es fusionaran...
Hi haurà tot un panorama diferent.

El que tothom pronostica és la
convocatòria d’unes eleccions

plebiscitàries. I després d’això,
què? Es farà una declaració uni-
lateral d’independència?
Vull creure que no es faran les
eleccions plebiscitàries. Si es fan,
hi ha moltes maneres de fer-les.
És a dir, es poden celebrar unes
eleccions com les que es van fer
els anys 2010 i 2012, en què les di-
ferents formacions polítiques es
presenten amb el seu programa.
O pot haver-hi un gran acord amb
les forces favorables al procés so-
biranista, opció de la qual nosal-
tres som partidaris. Hauríem de
fer un eix sobiranista amb un pro-

grama electoral únic l’objectiu del
qual és que si s’aconsegueix una
majoria suficient al Parlament, de-
clararem la independència de Ca-
talunya amb el suport del poble. I
això no ens ho poden impedir.
Però això vol dir una força única,
un eix únic, i és complicat. Sense
la unitat és difícil poder-ho dur a
terme. Però, repeteixo, crec que
no anirem a unes eleccions ple-
biscitàries. El 9N votarem. No
podem no votar. I tenim el suport
de la ciutadania, de la majoria de
forces polítiques, de totes les ins-
titucions i la majoria d’ajunta-
ments. Què més necessitem?

Creu que el consens entre par-
tits polítics de tots els colors que
s’ha assolit amb la convocatòria
de la consulta es podria assolir
en l’àmbit local? És un bon ex-
emple per a la democràcia? Creu
que pot ser l’inici d’un canvi en
el sistema polític català?
Sí, es pot extrapolar a l’àmbit
local. La política és l’art d’arribar a
acords des de la diferència. Si no
som capaços d’arribar a això, no
exercim bé la política. Hem de ser
capaços d’arribar a acords. Hi ha
moltes més coses que ens unei-
xen que no pas que ens separen.
De vegades, volem posar el matís
a allò que ens separa i no en el
que ens uneix. Ara bé, hi ha una
cosa imprescindible per arribar a
qualsevol acord en política: hi ha
d’haver una actitud en positiu.
Quan es treballa en positiu, hi ha
moltes possibilitats d’arribar a
acords amb la resta de forces po-
lítiques. En l’àmbit local, a l’Ajun-
tament de Martorell sempre hem
practicat la política de la mà es-
tesa: vam parlar amb Iniciativa
perquè entrés al govern, i també
amb Esquerra, i no van voler, tot i
que teníem la majoria suficient
per governar. Si a les pròximes
eleccions no tenim la majoria su-
ficient, ens tornarem a plantejar
obrir el govern a la resta de forces.

“El problema del comerç local
no és la falta de places 

d’aparcament, sinó la pèrdua
del poder adquisitiu de les 

persones a causa de la crisi”

“Si l’any que ve

no tenim la

majoria suficient,

tornarem a

obrir el govern

a altres forces”

“Si no es fa la 

consulta i votem a

les eleccions 

municipals en clau

nacional, seria un

gran error”
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Ja està en marxa el nou 
centre d’hemodiàlisi Braun 

» Les instal·lacions compten amb més de 1.000 m2 per a l’atenció 
assistencial i tres sales de diàlisi amb vint-i-cinc llocs de tractament

La ciutat acull un museu mòbil
d’art contemporani per a nens

CULTURA4Martorell acull des
del passat divendres 3 d’octubre
el museu itinerant d'art con-
temporani per a nens MuMo
(Musée Mobile). Es tracta d’un
museu mòbil d'origen francès
que té forma de camió. El MuMo
s'ha instal·lat a l'escola José
Echegaray i s’adreça a nens i ne-
nes d'entre 6 i 12 anys.

Les obres han estat creades
per artistes de renom interna-
cional com Paul McCarthy, Da-
niel Buren, Maurizio Cattelan i
Miquel Barceló, entre altres.

Bargués tornarà a ser 
el candidat d’ERC el 2015

POLÍTICA4Adolf Bargués re-
petirà com a candidat del grup
municipal d’ERC a les pròximes
eleccions en l’àmbit local després
de ser escollit per unanimitat en
una assemblea de la secció local
d’ERC. És la tercera vegada que
forma part d'una llista munici-
pal d’Esquerra.

Bargués encapçalarà un pro-
jecte “col·lectiu i no personal”
amb l'objectiu que “sigui una
mera corretja de transmissió
dels ciutadans”, tal  com deia du-

rant la presentació de la seva
candidatura, el passat diumen-
ge 28 de setembre, en un acte ce-
lebrat a la Casa de Cultura La
Vila de Martorell.

El candidat d’ERC és em-
presari i en, l’àmbit social, és pre-
sident dels Amics de Sant Antoni
Abat de Martorell.  

A més de presentar-se com a
alcaldable l’any 2011, també va
ocupar el segon lloc de la can-
didatura d’ERC a les eleccions
municipals de 1995.

Des del passat dimecres 1 d’oc-
tubre, el nou centre d’hemodià-
lisi Braun instal·lat a Martorell ja
funciona. L’empresa multina-
cional ha escollit Martorell per
oferir aquest servei, contractat pel
Servei Català de la Salut, que té
l’objectiu de millorar l'atenció
als pacients que fins ara s'havien
de desplaçar a diversos centres de
Barcelona i  l'Hospitalet.

El nou centre està situat al
passeig de Catalunya, s/n, al ba-
rri de Can Carreres, i disposa d'u-

nes instal·lacions àmplies, mo-
dernes i acollidores, orientades a
garantir una bona atenció als
pacients i aconseguir que els si-
gui propera.

El centre de Braun compta
amb més de 1.000 metres qua-
drats de superfície per a l’atenció
assistencial, tres sales de diàlisi
amb vint-i-cinc llocs de tracta-
ment, màquines actualitzades i
un equip liderat per professionals
de nefrologia.

Martorell torna així a jugar un
paper de capitalitat a la zona
nord de la comarca. Alejandro
Sánchez, director d'operacions de
Braun a l'estat espanyol, ha dit
que “des de Braun considerem

que Martorell reuneix totes les
condicions per la seva comuni-
cació amb la resta dels municipis
que l'envolten”. 

Sánchez ha dit també que
“oferim un servei de tractament
de diàlisi ambulatori i extrahos-
pitalari” i ha afegit que “aquest
centre s'ha posat en marxa per
atendre els pacients que depenen
de l'Hospital de Bellvitge i que
han de dialitzar-se fora de l'àm-
bit hospitalari”.

Al centre hi caben 93 pa-
cients tot i que, segons Sánchez,
“en una primera fase ja disposem
de 65 pacients”. “El traspàs de
pacients des de Bellvitge s'està
fent de forma gradual”, explica.

Aspecte exterior i de les sales d’hemodiàlisi del nou centre Braun de Martorell. Fotos: Ajuntament de Martorell

Martorell Societat | La Creu Roja tindrà un passeig amb el seu nom
La Creu Roja de Martorell tindrà un passeig amb el seu nom en homenatge als seus 75

anys. L'alcalde Salvador Esteve va anunciar durant el sopar de celebració de l’aniversari
que en el tram superior del túnel de l'AVE, entre la plaça de Joan Serrats i el Complex 

Esportiu Torrent de Llops, s'hi construirà un passeig que portarà el nom de la Creu Roja. 

Redacció
MARTORELL
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Vi, música i diversió per la
celebració de la Festa del Roser 

FESTES4Jordi Alcover, histo-
riador i crític de vi, autor de la
Guia de vins de Catalunya, va
ser l’encarregat de llegir el pre-
gó de la Festa del Roser el pas-
sat dissabte 4 d’octubre, coin-
cidint amb la celebració de la
fira de vins i caves de Martorell,
el Vimart.

Alcover, especialitzat en el
món del vi, va reivindicar la IV
edició del Vimart com a apa-
rador per escurçar distàncies
entre els vins catalans i el pú-
blic general.  

Dos dies abans, dijous 2
d’octubre a la tarda, Jordi Al-
cover va oferir una conferència
(Un passeig per la història vi-
nícola de Catalunya) al Centre
Cultural de Martorell.

Jordi Alcover, 
pregoner de la
Festa del Roser

TEMPS4Tot i que diumenge 5
d’octubre hi havia previsió de
pluja, no va afectar l’afluència de
gent a la Festa del Roser i la jor-
nada va comptar amb molta par-
ticipació.

Això sí, va haver-hi alguns
canvis d’ubicació. Les partici-
pants a la Trobada de Puntaires
es van instal·lar a la Casa de Cul-
tura de la Vila i l’Aplec de la Sec-
ció Sardanista es va traslladar a la
plaça de la Mare San Ramón. 

La resta d’activitats es van
continuar fent al carrer, com ara
el Mercat del Trasto o la Fira d’Ar-
tesania dels botiguers de La Vila.

Aquest dia es va celebrar tam-
bé la segona sessió de la XIV Fira
del Disc a la Rambla de les Bòbi-
les i els Amics del Ferrocarril
van oferir una  jornada de portes
obertes al local que tenen a la pla-
ça de Maria Canela.

La previsió de
pluja no atura la
festa a Martorell

Durant tres dies (3, 4 i 5 d’oc-
tubre), Martorell ha celebrat
una de les festes més impor-
tants del municipi, la Festa del
Roser, que com cada any cau en
el primer cap de setmana d’oc-
tubre. 

La festa va començar ofi-
cialment dissabte a la tarda,
amb la lectura del pregó a cà-
rrec de l’historiador i crític de vi
Jordi Alcover i la trepitjada
popular del raïm amb la qual se

celebra la Festa del Most, que és
l’origen de les Festes del Roser.

El Vimart, la fira de vins i
caves de Martorell, també és
una cita obligatòria des de fa
tres anys durant la celebració de
les Festes del Roser. Així, des de
dijous 2 d’octubre fins diu-
menge 5, els martorellencs i
martorellenques i els visitants
han pogut gaudir d’una copa
mentre passejaven pels carrers
de Martorell.

A més del Vimart, s’han ce-
lebrat altres activitats cultu-
rals i socials organitzades per
les entitats del municipi. Per
exemple, dissabte 4 d’octubre,

la Colla de Diables de Martorell
va presentar la Iaia de l’Any,
que va donar el tret de sortida
al correfoc, un dels actes po-
pulars més destacats de la Fes-
ta del Roser. Ho van fer acom-
panyats del ritme i la música de
la Martucada, el grup de per-
cussió de l’entitat.

També es va fer el concurs
O-Kàlia, en el qual van partici-
par diferents formacions mu-
sicals de Martorell com Timón
Rumba, Big Banana, Apalan-
kaos, Mr.Muri o Smooth. Diu-
menge es va fer la marxa de la
gent gran i va haver-hi un es-
pectacle infantil.

Redacció
MARTORELL

Martorell - Festa del Roser
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Sant Andreu de la Barca ha re-
but la felicitació de l’entitat de les
Nacions Unides per la igualtat de
gènere i l’apoderament de les do-
nes per les iniciatives desenvo-
lupades per l’Ajuntament de la
ciutat contra la violència mas-
clista. 

La campanya municipal de
Sant Andreu de la Barca s’uneix
contra la violència envers les
dones i  contempla accions de
prevenció i sensibilització orien-
tades a tota la ciutadania. Durant
la campanya el municipi utilitza
el color taronja per sumar-se a la
iniciativa internacional organit-
zada per ONU Dones.

L’entitat internacional ha as-
senyalat la importància de “cre-
ar consciència sobre aquest im-
portant assumpte” i ha felicitat

la ciutat per les accions en suport
a la campanya del Secretari Ge-
neral de les Nacions Unides.

Fins ara, s’han realitzat tallers
adreçats a més de 250 joves,
unes jornades esportives de sen-
sibilització i un taller de foto-
grafies, entre altres esdeveni-
ments. A més, s’ha editat i re-
partit una guia de recursos.

Entre les pròximes accions
que emprendrà el municipi en la
seva campanya contra la vio-
lència de gènere destaquen les
actuacions teatrals, les activi-
tats a les escoles i el certamen
Piula contra la Violència mas-
clista, que aquest any comptarà
amb la difusió a través de Ràdio
Sant Andreu.

L’ONU reconeix la tasca contra la
violència domèstica a la ciutat

» Sant Andreu de la Barca ha impulsat una campanya de 
sensibilització i prevenció amb activitats i tallers adreçats a joves

El municipi crea un Consell
Municipal de Serveis Socials

SOCIETAT4A finals de setem-
bre el Ple municipal va votar a
favor de la creació d’un Consell
d’Entitats de Serveis Socials
promogut per l’Ajuntament.

Tot i això, hi ha alguns
punts de la moció aprovada
que, segons algunes forces,
com ERC-AM, consideren que
“s’han de fer canvis en el re-
glament presentat, que no s’ha
consensuat amb antelació”, se-
gons explica el grup republicà
local en un comunicat.

Un dels punts en el qual
ERC està en desacord és la
composició dels membres del
Consell. ERC-AM entén que,
“com el nom indica, ha de ser-

vir per donar veu a les entitats
relacionades amb el tercer sec-
tor i  ha de ser un instrument de
treball per millorar les seves ac-
cions i les que es duen a terme
per part de l’Ajuntament”.

ERC-AM creu que les enti-
tats han de tenir un paper fo-
namental. “Per això no ente-
nem per què aquest consell ha
d’estar compost per 35 mem-
bres, si gairebé la meitat dels
quals són càrrecs polítics”.
“Creiem que amb un repre-
sentant dels partits polítics
presents en el ple n’hi ha prou”,
afegeixen. Per aquest motiu,
ERC-AM ha anunciat que pre-
sentarà esmenes a la moció.

OCUPACIÓ4L'Ajuntament de
Sant Andreu de la Barca sub-
vencionarà les empreses del
municipi que contractin joves
de la ciutat que es trobin en si-
tuació d’atur i que tinguin en-
tre 16 i 30 anys, segons ha in-
format el consistori en un co-
municat.

El municipi repeteix així la
fórmula posada en marxa du-
rant el primer semestre del
2014 que consisteix a subven-
cionar amb 800 euros al mes

les empreses que contractin
joves de la ciutat a l’atur durant
un any.

La proposta ha tingut “una
gran resposta per part del tei-
xit comercial i industrial del
municipi”, segons expliquen
des de l’Ajuntament, que ha es-
gotat la partida destinada a
aquesta campanya. 

Actualment, hi ha 26 per-
sones que estan treballant grà-
cies a aquesta iniciativa muni-
cipal. A causa de l’èxit de la pri-

mera campanya, “hem volgut
realitzar una segona campanya
amb subvencions a empreses
que contractin durant un any
joves d'entre 16 i 30 anys”, ex-
plica l’alcalde de Sant Andreu
de la Barca, Enric Llorca.

Així, l'Ajuntament subven-
cionarà amb la meitat dels cos-
tos salarials (uns 800 euros al
mes, depenent del salari) les
empreses que contractin joves
d'entre 16 i 30 anys durant un
període mínim d'un any.

Sant Andreu de la Barca

Redacció
SANT ANDREU DE LA BARCA

Impuls a la contractació de joves

Mobilitat | Festa de la Bicicleta
El passat diumenge 5 d'octubre Sant Andreu de la Barca va celebrar

la Festa de la Bicicleta, que consisteix en un circuit urbà pensat
perquè tothom pugui participar-hi i gaudir al màxim de la ciutat

sobre rodes, a més de fer una aposta decidida per la sostenibilitat.
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Un grup musical del municipi,
al concurs ‘Oh, Happy Day’

TELEVISIÓ4El conjunt vocal
esparreguerí Music Vox va su-
perar el càsting del concurs de
Televisió de Catalunya Oh,
Happy Day, per davant de 45
cors de tot Catalunya. Així, el
grup competirà amb vuit for-
macions més per ser el millor
cor de Catalunya. 

El grup està format per dot-
ze components, té una àmplia

representació d’exalumnes que
van fer la seva formació artísti-
ca musical a l’Escola Municipal
de Música i Dansa d’Esparre-
guera, i molts d’ells participen
activament i significativament
en diferents entitats de la vila,
com la Passió d’Esparreguera.

Se’ls va poder veure per pri-
mer cop en pantalla el passat 4
d’octubre en la gala inaugural.

La Biblioteca L’Ateneu d’Es-
parreguera ja ha estat inaugu-
rada de manera oficial després
de set mesos en funciona-
ment –va obrir les seves portes
el passat mes de febrer–. Sal-
vador Esteve, president de la
Diputació de Barcelona i alcal-
de de Martorell, Salvador Es-
teve, l'alcalde d'Esparreguera,
Joan-Paül Udina, i el director
general d'Arxius, Biblioteques
i Patrimoni de la Generalitat,
Joan Pluma, van ser les perso-
nalitats encarregades d’inau-
gurar oficialment la nova bi-
blioteca d'Esparreguera, situa-
da davant de l’antic Ateneu.

L’antiga Biblioteca Beat Do-
mènec Castellet, ubicada a la
plaça de l’Església, havia donat
servei durant 75 anys a la po-
blació, però s’havia quedat pe-
tita. El nou equipament ofereix
un fons inicial de 32.750 docu-

ments, entre els quals hi ha
27.300 llibres i 5.450 docu-
ments audiovisuals. També té
105 subscripcions a diaris i re-
vistes. La nova Biblioteca L’A-
teneu està oberta al públic un

total de 35 hores i mitja set-
manals.

Juntament amb la bibliote-
ca, el mateix dia es va inaugu-
rar la plaça d'Antoni Nin i Es-
cudé, on s'ubica l'equipament.

S’inaugura oficialment 
la nova Biblioteca L’Ateneu

Esparreguera Agenda Nacional | Primer sopar independentista
El passat dissabte 27 de setembre la seu territorial de l’Assemblea 

Nacional Catalana (ANC) a Esparreguera va celebrar el primer sopar 
independentista, coincidint amb la signatura del decret de convocatòria de 
la consulta sobiranista per part del president de la Generalitat, Artur Mas.

Redacció
ESPARREGUERA

Una de les sales de la nova biblioteca. Foto: Biblioteca L’Ateneu
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Olesa de Montserrat Societat | Èxit de la festa Olesa Tremola
La tercera edició de la festa Olesa Tremola, que organitzen els Diablots d'Olesa, ha
tingut un gran èxit de convocatòria el passat dissabte 27 de setembre. Hi van haver

cinc colles convidades, a més dels Diablots, que van passejar pels carrers d'Olesa
fent esclatar la pólvora dels carrets i omplint de llum i soroll el municipi.

POLÍTICA4Pocs mesos abans
de la celebració de les eleccions
municipals 2015, les forces polí-
tiques olesanes ja comencen a
anunciar canvis.

Recentment, s’ha conegut
que Mercè Jou (Unió) serà la can-
didata de Convergència i Unió,
que es va imposar a Domènec Pa-
loma (Convergència) en una as-
semblea on la militància va optar
per la candidata unionista. Pel
que fa als ecosocialistes, ICV i

EUiA han anunciat que conco-
rreran junts i amb un nou pro-
jecte a les eleccions municipals
per “impulsar les relacions entre
ambdues organitzacions de cara
a configurar un projecte plural,
democràtic i unitari per a Olesa”. 

Mentrestant, l’exalcalde d’O-
lesa, Jaume Monné, s’ha donat de
baixa al PSC per discrepàncies en
el procés sobiranista i ha defen-
sat la independència davant del
federalisme que proposa el PSC.

El Ministeri de Foment ha anun-
ciat recentment que destinarà 12
milions d’euros a les obres del
Quart Cinturó entre Olesa de
Montserrat i Viladecavalls, que es
trobaven aturades des del 2010.

Les obres es podrien repren-
dre l’any vinent tal com ja va pre-
veure la Generalitat. El projecte
té un cost total de 219 milions
d’euros i la projecció que fa el Mi-
nisteri de Foment és continuar
dotant de pressupost aquest pro-
jecte durant els pròxims anys.

Malgrat l’oposició ferma de
molta part del territori, sobretot
dels moviments ecologistes, el
projecte compta amb el suport
d’una bona part de la ciutadania
i del teixit empresarial, per exem-
ple amb el de la patronal CECOT.

Aquests treballs fa temps que
s’esperen. I és que el juny del
2010 es van inaugurar els dos

únics trams transitables del
Quart Cinturó, que només co-
breixen deu quilòmetres. Un és
el que va de Terrassa a Vilade-

cavalls i l’altre d’Olesa a Abrera.
Es tracta de dos trams aïllats que
no s’ha unit per problemes de fi-
nançament.

Les obres del Quart Cinturó estan aturades des del 2010. Foto: SCOT

Foment destina dotze milions
d’euros a les obres del 4t cinturó

Redacció
OLESA DE MONTSERRAT

S’anuncien canvis polítics
abans de les eleccions locals
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Les Painomi tanquen el 
cicle del Setembre Musical

CULTURA4La programació
cultural del cicle Setembre Mu-
sical d’Abrera va cloure fa uns
dies, concretament el passat
dissabte 4 d’octubre, amb l’ac-
tuació de la formació musical
del Baix Llobregat Nord Pai-
nomi. Es tracta d’un quartet
format per quatre noies, que
durant el concert van cantar  te-
mes propis del seu primer disc,
Estimat convidat, acompan-
yat de conegudes versions.

Altres artistes que han ac-
tuat pel Setembre Musical han

estat la cantant costa-riquenya
Rosa Sánchez, que va presentar
una selecció del seu disc Pi-
cante pero sabroso, el passat 13
de setembre; el cantautor es-
parreguerí Marc Durandeau,
que va presentar el seu últim
treball, Pirineus 13, basat en el
pop i amb influències que van
des del gospel al soul; i el dis-
sabte 27 de setembre, va ser el
torn de la formació Pont Saint
Esprit, amb el seu primer tre-
ball, Sweet Pukes, situat entre
el pop i el folk nord-americà.

Abrera ha celebrat durant els pri-
mers dies del mes d’octubre la
Setmana de la Gent Gran. Es
tracta d’un seguit de jornades
amb diversos actes que poten-
cien l’envelliment actiu i salu-
dable a través de la promoció de
la salut de les persones grans,
l’augment del seu benestar i la
seva participació activa.

Durant la primera setmana
d’octubre, l’Ajuntament d’Abre-
ra ha programat diferents acti-
vitats i tallers relacionats amb la
salut. Per exemple, s’ha realitzat
un taller de massatges, un de re-
laxació, un de reiki i tai-txi; i se
n’han programat d’altres més lú-
dics, com un taller de Bollywo-
od, que ha comptat amb l’ac-
tuació de l’escola Sweet India de
Vilanova del Camí. També  s’han
ofert sessions pràctiques per
aprendre a fer sabó a partir de

greixos. Les sessions s’han com-
plementat amb xerrades sobre
alimentació on experts en nu-
trició i dietètica del Col·legi de
Farmacèutics de Barcelona han
explicat com ha de ser una bona
alimentació quan ets gran.

Al final de la setmana, el
diumenge 5 d’octubre, es va ce-
lebrar la popular caminada de la

Gent Gran, que aplega cada any
més de 400 veïns i veïnes d’A-
brera de totes les edats i es fa
coincidir amb el Dia Interna-
cional de la Gent Gran.

Totes les activitats s’han re-
alitzat al Casal d’Avis, excepte la
caminada, que fa un recorregut
aproximat d’una hora pel mu-
nicipi.

El municipi dedica una
setmana a la gent gran

Abrera Ocupació | Cursos subvencionats per a gent a l’atur
D’aquí a uns dies l’Ajuntament d’Abrera posarà en marxa quatre nous cursos de

formació totalment subvencionats per a persones en atur i residents al municipi.
Es tracta d’un curs d’auxiliar de magatzem de 230 hores, un de carreter de 40

hores, un altre de neteja industrial de 230 hores i d’anglès inicial de 100 hores.

Neus Màrmol
ABRERA
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Vint anys després del foc que va
cremar gran part de la muntanya
de Montserrat, una exposició ins-
tal·lada al Casal de Cultura de Coll-
bató repassa els fets que van suc-
ceir durant l’incendi. A més, el
passat divendres 10 d’octubre,
es va estrenar a l’auditori del ma-
teix edifici un documental sobre
el foc de 1994.

Tant la mostra, que porta el tí-
tol de 1994 Estiu de foc. Més en-
llà de les flames; la cultura al des-
cobert, com el documental 1994:
Estiu de foc han estat realitzats pel
Centre Muntanyenc i de Recer-
ques Olesà (CMRO), que ha
comptat amb el suport dels ajun-
taments d’Olesa de Montserrat i
Collbató.

La mostra i el reportatge au-
diovisual recuperen els fets des
d’una visió àmplia que inclou els

vessants social, paisatgística, cul-
tural i ambiental.

La projecció del documental
va anar precedida d’una confe-
rència a càrrec del naturalista
Martí Boada. L’endemà, dissab-
te 11 d’octubre, es va tornar a vi-
sionar el reportatge després de la

presentació del Projecte MeFiTu
de la Fundació Pau Costa. 

Del 31 d’octubre al 7 de no-
vembre l’exposició s’instal·larà a
la Casa de Cultura d’Olesa, on
també es faran dues jornades de
reflexió i debat, els pròxims dies
7 i 8 de novembre.

Una exposició i un documental
expliquen l’incendi de 1994

Societat | Enterrades les despulles d’Amadeu Vives 
El passat 20 de setembre van ser enterrades a Collbató les despulles del 
compositor Amadeu Vives, vuitanta-dos anys després de la seva mort. Durant el
cap de setmana del 20 i 21 de setembre es van celebrar diversos actes d’homenatge
a l’autor d’obres tan influents com Bohemios, Maruxa o Doña Francisquita.

Redacció
COLLBATÓ

Collbató

OCUPACIÓ4Collbató ja ha posat
en marxa dos programes que te-
nen l’objectiu de donar suport a
dos dels col·lectius que més di-
ficultats troben a l’hora d’intro-
duir-se en el mercat laboral: els
joves i les dones.

El programa adreçat als jo-
ves, que s’anomena Endavant!,
està adreçat a un públic d’entre
16 i 25 anys i té la finalitat d’a-
companyar-los en la transició es-
cola-treball. Està estructurat a
través d’itineraris dissenyats en

funció de cada participant per tal
d’orientar-los professionalment. 

Pel que fa al programa Dona,
destinat a dones en edat laboral
que volen accedir a l’actual mer-
cat, les participants tindran al seu
abast una oferta formativa que
els ha de permetre desenvolupar
habilitats orientades a disposar
d’un lloc de treball.

Tots dos programes estan
promoguts per la regidoria de
Serveis Socials de l’Ajuntament
de Collbató.

En marxa dos programes
d’inserció en el mercat laboral

Sant Esteve Sesrovires

SOCIETAT4L’Ajuntament de Sant
Esteve Sesrovires ha anunciat
que assumirà  les beques de men-
jador dels nens i nenes del muni-
cipi als quals la Generalitat ha de-
negat l’ajut a través de la regido-
ria de Benestar Social. 

Es tracta de casos que estan
per sota del llindar d’ingressos es-
tablerts i que, per manca de pres-
supost, han quedat exclosos de ser
beneficiaris de les beques.

M. J. Rodríguez, regidora de
Benestar Social de l’Ajuntament
de Sant Esteve, creu que la situa-
ció és “lamentable i inadmissible”

i diu que el consistori assumirà “les
beques de tots els casos que sigui
necessari i que puguin sorgir du-
rant el curs ”. 

En cursos anteriors, l’Ajunta-
ment ja s’havia fet càrrec d’a-
quest tipus de beques així com
d’altres ajudes per alimentació a
través dels ajuts d’urgència social.

L’objectiu és atendre les fa-
mílies amb dificultats que queden
fora dels requisits de la convoca-
tòria oficial. 

A Sant Esteve, aquest curs
s’han sol·licitat 47 beques menja-
dor, de les quals s’han atorgat 25. 

El consistori sesrovirenc ha re-
clamat recentment a la Generali-
tat l'ampliació de l'Institut Mont-
serrat Colomer, segons han in-
format fonts municipals en un co-
municat.

El centre educatiu de secun-
dària està sent ampliat provisio-
nalment amb mòduls prefabri-
cats. La darrera actuació ha estat
la instal·lació d’un tercer mòdul en
el qual s’encabirà un quart grup de
primer d'ESO.

L’Ajuntament de Sant Esteve
Sesrovires lamenta que s'ampliï la
capacitat del centre amb mòduls
prefabricats però no els espais co-
muns, com és el cas del laborato-
ri o la biblioteca.

Jordi Borrell, regidor d'Edu-
cació de l’Ajuntament de Sant
Esteve Sesrovires, considera que

la instal·lació d'aquest mòdul “no
és la solució” i creu que “l'am-
pliació del centre és imprescindi-
ble”, ja que cada vegada està crei-
xent més. Segons el regidor, la Ge-
neralitat s'ha compromès a am-
pliar l'institut però "encara no ha
materialitzat el seu compromís".

L'Institut Montserrat Colo-
mer es va inaugurar el 2006, ini-

cialment com un centre de se-
cundària amb tres línies d'ESO.
Durant els cursos 2007-2008 i
2008-2009 es van instal·lar dos
mòduls prefabricats per impartir
Batxillerat. El projecte d'amplia-
ció es va aprovar el 2008 i un any
després el Govern va publicar
l'acord per a l'execució, dotada
amb 1.662.425 euros.

El municipi reclama l’ampliació
de l’institut de secundària

Redacció
BAIX LLOBREGAT

L’Ajuntament assumeix les
beques menjador denegades

Formació | En marxa el centre Jaume Balmes
El Centre de Formació Jaume Balmes de Sant Esteve, que va ser 

inaugurat fa unes setmanes, ja s’ha posat en marxa. Les seves instal·la-
cions estan destinades a la formació no reglada, ocupacional i contínua.

També acull els serveis municipals de viver d’empreses i taller d’oficis. 

Un dels mòduls prefabricats instal·lats a l’institut. Foto: Ajuntament

Imatges de després del foc i d’ara. Fotos: Jaume  Morera
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Els emprenedors ja compten
amb un punt del Centre de Re-
empresa de Catalunya a Marto-
rell. L'Ajuntament del municipi
s’incorpora així al centre com a
nou punt d'atenció per garantir
la continuïtat de les empreses del
seu territori. 

El projecte pretén estendre
un model d'emprenedoria i de
creixement empresarial que in-
cideixi en la continuïtat de les
empreses.

L'alcalde de Martorell, Sal-
vador Esteve, va explicar du-
rant l’acte de presentació que “en
aquests moments de dificultats,
si s'ajunten les sinergies d'un cos
empresarial i d'una administra-
ció potents, es poden crear pro-
jectes ferms”, i va afegir que “la
voluntat de l'equip de govern de
l'Ajuntament de Martorell és

posar a l'abast totes les eines pos-
sibles, vinguin d'on vinguin, al
servei dels ciutadans”.

D’aquesta manera, Marto-
rell ja disposa d'un punt d'aten-
ció del Centre de Reempresa de
Catalunya dins de l'àrea de Pro-
moció Econòmica de l'Ajunta-

ment, afegint al seu catàleg de
serveis aquesta nova iniciativa,
amb la qual s’oferirà assessora-
ment tant als empresaris que vo-
len vendre la seva empresa com
als reemprenedors i reempre-
nedores disposats a donar-los
continuïtat.

En marxa el punt del Centre de
Reempresa per a emprenedors

Sant Andreu | Fira al carrer 
L'Associació de Comerç i Serveis de Sant Andreu de la Barca (ACSSAB) ha 
organitzat aquest diumenge 12 d’octubre una fira al carrer amb els diferents 
establiments associats de Sant Andreu de la Barca, al passeig del Parlament. 
La fira mostra els productes i serveis dels establiments del municipi als visitants.

Neus Màrmol
MARTORELL

Comerç

SANT ESTEVE4Les entitats i as-
sociacions de Sant Esteve Ses-
rovires van sortir al carrer el
passat diumenge 5 d’octubre
amb motiu de la celebració de la
21a edició de la Mostra d’Entitats
del municipi.

Durant la jornada, els visi-
tants van poder conèixer les ac-
tivitats i les iniciatives que por-
ta a terme el teixit associatiu ses-
rovirenc. 

Des de les deu del matí,  les
entitats municipals van instal·lar

els seus estands per donar a co-
nèixer les seves activitats. Les pa-
rades es van ubicar en diversos
carrers de l’illa de vianants de
Sant Esteve, concretament als ca-
rrers de Sant Joan, Pau Costas i
a la plaça de la Vila. 

Al migdia, en finalitzar la
mostra, es va celebrar el popular
dinar de les Entitats. 

La Mostra d’Entitats de Sant
Esteve ha estat organitzada pel
Patronat Municipal i té l’objec-
tiu d’impulsar el teixt associatiu.

Sant Esteve Sesrovires celebra
la seva Mostra d’Entitats

SOCIETAT4El passat dissabte
20 de setembre l'Associació de
Familiars d'Alzheimer del Baix
Llobregat va celebrar el seu vin-
tè aniversari. 

Per commemorar els vint
anys de la seva fundació, es van
celebrar un seguit d'actes que van
culminar en un dinar de germa-
nor a la Sala Ibèria de Sant Feliu,
en el decurs del qual es va agrair
el suport de tots aquells que han
ajudat a vetllar pel benestar dels
malalts d'Alzheimer i les seves fa-
mílies. A més, es va fer un espe-
cial reconeixement als consisto-

ris que s’han adherit a la cam-
panya que han iniciat des de
CEAFA per fer de l’Alzheimer una
qüestió d’estat. Entre ells es tro-
ben els ajuntaments de Cornellà,
El Prat, Sant Just Desvern, Sant
Joan Despí, Martorell i Castell-
defels, a més del de Sant Boi, Sant
Feliu, Sant Vicenç dels Horts,
Molins de Rei i Torrelles.

A la jornada commemorativa
hi van assistir alcaldes i regi-
dors de  la majoria de municipis
del Baix Llobregat, així com di-
verses personalitats del món as-
sociatiu, polític i social.

Els ajuntaments dels municipis
d’Abrera, Collbató, Esparreguera,
Martorell, Olesa de Montserrat,
Sant Andreu de la Barca i Sant Es-
teve Sesrovires han unit forces per
impulsar l’economia del Baix Llo-
bregat Nord.

Ho faran a través del projec-
te Fem Xarxa, Fem Empresa, que
té l'objectiu de potenciar l'esperit
emprenedor i reforçar la capaci-
tat dels empresaris de la zona.

Durant el programa s’oferiran
un seguit de cursos i tallers gra-
tuïts destinats a empresaris i em-
prenedors de la zona nord de la
comarca, a través d’eines com el
mètode Canvas, el Networking i
la comunicació 2.0. També es fa-
ran sessions de coaching i altres
tècniques innovadores. 

Xavier Fonollosa, primer ti-

nent d’alcalde de l’Ajuntament de
Martorell, municipi impulsor del
projecte, va destacar en l’acte de
presentació que Fem Xarxa, Fem
Empresa respon a la voluntat
dels ajuntaments implicats de
“crear sinergies” per fer front a les
conseqüències econòmiques a la
zona a causa de la crisi. Segons Fo-
nollosa, el projecte “ també ha es-

devingut nova oportunitat per a
molts d’iniciar una nova activitat
econòmica”. Per a Fonollosa, “cal
treballar localment i en xarxa per
un territori que és molt potent
econòmicament”.

El projecte està finançat pel
Fons Social Europeu, la Diputa-
ció de Barcelona i tots els ajunta-
ments implicats.

Els consistoris del Baix Nord,
units per impulsar l’economia

Redacció
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L’Associació de Familiars
d’Alzheimer celebra vint anys

Gavà | El PSC celebra la Festa de la Rosa amb Pedro Sánchez
Els socialistes catalans van celebrar el passat diumenge 21 de setembre a la pineda de Gavà la

vint-i-cinquena edició de la Festa de la Rosa, a la qual van assistir el secretari general del
PSOE, Pedro Sánchez, i el primer secretari del PSC, Miquel Iceta. Tots dos van defensar la
reforma de la Constitució en clau federal i van advocar pel “diàleg, la negociació i l'acord”.

L’Ajuntament de Martorell és l’impulsor del projecte. Foto: Ajuntament

Acte de presentació del projecte. Foto: Bloc Reempresa
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L’angoixós rescat de l’espeleò-
leg madrileny Cecilio López
Tercero, que va passar 12 dies
atrapat a una cova a Leyme-
bamba (Perú), va tenir com a
protagonistes dos especialistes
sesrovirencs. Juan Miguel Mo-
reno i Anton Sendra formen
part del GIRES (Grup d’Inves-
tigacions, Recerques i Espeleo-
logia de Sesrovires), un grup
que ha pres part en el rescat de
López al Perú, que la setmana
passada va arribar a Espanya
després de ser atès en un hos-
pital peruà, on li van diagnosti-
car  el trencament de la vèrtebra
L3 i li van prescriure la utilit-
zació d’una faixa i repòs durant
prop de 12 setmanes. 

Els espeleosocorristes ses-
rovirencs tornaran al municipi

un cop hagin finalitzat els treballs
de l’operatiu de rescat, que van
més enllà de l’alliberament de
l’accidentat: cal recollir tot el
material emprat i gestionar el re-
torn dels socorristes als seus
països, els quals van arribar pro-
vinents d’Itàlia, Mèxic i França. 

El cost de l’operació podria
superar els 100.000 euros. Per

aquest motiu, la Federació Ma-
drilenya d’Espeleologia conti-
nua tenint obert un compte co-
rrent perquè tothom pugui apor-
tar una ajuda voluntària per su-
fragar les despeses del rescat. 

Moreno i Sendra formen part
també del projecte Gocta –igual
que López–, una iniciativa que
barreja espeleologia i solidaritat.

Els dos sesrovirencs ja coneixien Cecilio López. Foto: Arxiu

Dos sesrovirencs participen en
el rescat d’un espeleòleg al Perú
» Juan M. Moreno i Anton Sendra tornaran els pròxims dies a casa
» L’accidentat, Cecilio López, va passar 12 dies atrapat a una cova

Més de 600 participants 
en la Festa de la Bicicleta

SANT ANDREU4La setzena edi-
ció de la Festa de la Bicicleta de
Sant Andreu de la Barca, cele-
brada diumenge dia 5 d’octubre,
va comptar amb la participació
de 603 ciclistes, que van realit-
zar un recorregut pels carrers
del municipi de 6 quilòmetres
en total. 

Aquesta activitat es va dur a
terme en el marc de la Setmana
de la Mobilitat Sostenible i Se-
gura. De fet, durant la celebració
de l’esdeveniment cívic i espor-
tiu es van deixar d’emetre a l’at-
mosfera un total de 615 quilo-
grams de CO2, entre altres subs-

tàncies perilloses. A banda del
vessant ambiental, al final de la
prova es van lliurar dos premis
per sorteig entre els participants.
Un d’ells era un abonament
anual a les instal·lacions espor-
tives municipals, que va guanyar
Javi Santiago, mentre que l’altre
guardó era una bicicleta de mun-
tanya que va aconseguir Albert
Asencio. 

Dins de la Festa de la Bici-
cleta també es va fer un reco-
neixement a Antoni Estivill, el
participant amb més edat que va
córrer en la bicicletada, i a Pau
Oulego, el participant més jove.

MARTORELL4El Bàsquet Club
Martorell es va acomiadar de la
seva participació en la Lliga Ca-
talana de categoria EBA amb
una victòria solvent a la pista de
l'Arenys per 62 punts a 76, un re-
sultat que confirma que l'equip
d'Andreu Aguilà arriba a un
bon nivell per debutar a la Lliga
EBA. Els martorellencs van ofe-
rir un gran espectacle, i només
l'única derrota de la competició
davant del Sabadell Sant Nico-
lau en aquesta fase de grups li va

impedir jugar la fase final de la
competició.

El projecte de Lliga EBA del
BC Martorell camina a pas ferm
i amb una forta convicció. Des-
prés d'una pretemporada on
van sorgir diversos dubtes a
causa dels resultats obtinguts
davant d'equips de categoria in-
ferior, l'equip d'Aguilà ha exhi-
bit el seu potencial en la prime-
ra competició oficial. A Arenys,
els martorellencs van confir-
mar la seva millora amb un

triomf d’ofici davant un rival ba-
tallador. 

El pròxim compromís del
club del Baix serà ja el debut a
EBA, que tindrà lloc diumenge
dia 19 d'octubre al pavelló es-
portiu davant l'Andorra.

El Martorell està enquadrat
en el grup C de la Lliga EBA, on
es trobarà amb equips clàssics
com el CB L’Hospitalet, el CB
Cornellà o el Santfeliuenc i an-
tics rivals que van ascendir tam-
bé enguany com el JAC Sants. 

Esports Martorell | La ciutat acull una prova de motociclisme
Martorell va acollir diumenge dia 28 de setembre una prova puntuable de la Copa

Catalunya de trial de la Federació Catalana de Motociclisme (FCM), en la modalitat
de nens, on van participar 47 pilots, cinc d'ells residents al municipi i integrants del

Moto Club Micorella. Tot i la intensa pluja, l’acte no es va aturar en cap moment. 
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La Festa de la Bicicleta va tenir un recorregut de 6 km. Foto: Ajuntament

Tot a punt per a l’EBA

El Martorell no va poder accedir a la final de la Lliga Catalana. Foto: Ajuntament
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Serveis

Els ciutadans volen tenir cada
vegada més informació de les
administracions i per fer-ho
possible la Diputació de Barce-
lona ha posat en marxa un por-
tal de dades obertes (dadeso-
bertes.diba.cat).

Les dades obertes o Open
Data són conjunts de referèn-
cies produïdes o recopilades
per organismes públics que es
posen a disposició de la ciuta-
dania per mitjà d’internet. Po-
den ser de diferents tipus i per-
meten la consulta i la reutilit-
zació de la informació per cre-
ar aplicacions i obres derivades. 

És per aquest motiu que s’han
d’oferir estructurades en arxius
de format obert, interoperables
i amb llicències que n’autoritzin
la difusió pública. L’obertura de
les dades públiques és essencial
per a la transparència i inherent

a una estratègia d’obertura del
coneixement en general.

El president de la Diputació
de Barcelona, Salvador Esteve,
considera que “l’obertura de
les dades de les administra-
cions i la transparència institu-

cional constitueixen elements
centrals del que s’anomena go-
vern obert, cosa que és i vol ser
aquesta corporació”.

TRANSFORMAR-HO EN SERVEIS
L’administració obre les dades
perquè empreses, associacions
i ciutadania les utilitzin i ela-

borin nous productes i serveis
que aportin innovació i impuls
econòmic i social. Per tant, el
seu objectiu principal és gene-
rar valor a la comunitat de ciu-
tadans, professionals i organit-
zacions interessats en la reuti-
lització de la informació del
sector públic.

Per al diputat d'Hisenda,
Recursos Interns i Noves Tec-
nologies de la Diputació de Bar-
celona, Carles Rossinyol, “el
nou portal supera la modernit-
zació administrativa, perquè
proposa i fa possible una relació
activa i participativa amb la
ciutadania”. Així mateix, sobre
l'activitat econòmica digital que
pot generar el nou web, opina
que “davant la ingent quantitat
de dades públiques que es posen
a l'abast de la societat, la seva
utilització òptima pot dependre,
en molts casos, de la interven-
ció d'empreses que n’utilitzen i
processen una part per oferir
aplicacions pràctiques a la ciu-
tadania”. 

Dades obertes: governar diferent
» La Diputació de Barcelona posa les seves dades al servei dels ciutadans i reforça la transparència

» Salvador Esteve assegura que “les dades obertes són elements centrals de l’anomenat govern obert”
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BAIX LLOBREGAT

INTERNET4 El nou portal da-
desobertes.diba.cat, desenvo-
lupat per la Direcció de Serveis
de Tecnologies i Sistemes Cor-
poratius de la Diputació de
Barcelona, posa a disposició
de tots els ciutadans, a través
dels mitjans telemàtics, els do-
cuments públics reutilitzables
generats o gestionats per la
institució que es trobin prèvia-
ment disponibles en format
electrònic. 

Les dades d’aquesta nova
eina de la Diputació es troben
presentades d'una manera es-
tructurada i utilitzable per a les
persones, entitats, mitjans de
comunicació o empreses que hi
estiguin interessats. Amb la
posada en marxa d'aquest por-
tal, la institució se suma a altres
nivells de govern que ja dispo-
sen d'aquests espais digitals i

que s'estan al dia en compli-
ment de diverses normatives le-
gals recents.

Així doncs, la plataforma
incorpora un ampli conjunt de
dades relatives als arxius i bi-
blioteques municipals, museus,
la relació dels càrrecs electes,
els elements del patrimoni cul-
tural, els indicadors socioeco-
nòmics del programa Hermes
i la llista dels 311 municipis de
la demarcació amb les seves in-
formacions relacionades, així
com dels organismes autònoms
i altres entitats del territori de
Barcelona.

A més, aquest nou portal
també compta amb el Cercador
de Dades Oficials, on es poden
trobar les diferents contracta-
cions, convenis col·lectius, nor-
mes locals, oposicions i sub-
vencions, entre altres.

Què s’hi pot trobar?

Es reforcen 

conceptes com la

transparència i

el treball en xarxa,

entre d’altres

A l’esquerra, una imatge del portal Dades Obertes. A la dreta, un instant de la presentació del nou portal al CCCB. Fotos: Joan Roca de Viñals / Diputació de Barcelona

‘Open Data’ | Només quatre anys de vida
L’Open Data va aparèixer per primera vegada el 30 de setembre del 2010, arran que l’Arxiu Nacional

del Regne Unit va alliberar una llicència governamental de reutilització de les dades generades pel
país. Des de llavors, aquesta nova manera de fer s’ha estès per tot el món, fins al punt que alguns 

governs han hagut de modificar les seves lleis per garantir l’accés obert a algunes dades concretes. 
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AGENDA MENSUAL
DIVENDRES 17 D’OCTUBRE
21:30 Jam Session al Casino. La Jam Session és

un concert improvisat obert al públic, on to-
thom que vulgui pot pujar a l'escenari a im-
provisar amb altres músics diferents cançons.
Lloc: Casino (Sant Andreu de la Barca).

DIMARTS 14 D’OCTUBRE
18:30 Cicle de conferències en salut mental. De-

tecció i prevenció en situacions de crisi. Pre-
sentació a càrrec del Dr. José Antonio Larraz.
Col·loqui a càrrec del Dr. Josep Moya i la psi-
còloga Maria Ramos. Lloc: Auditori Centre Cul-
tural (Martorell).

DISSABTE 18 D’OCTUBRE
11:00 Club de lectura. Tertúlia al voltant del lli-

bre Orgullo y prejuicio de l'autora Jane Aus-
ten. Lloc: Biblioteca Aigüestoses (Sant An-
dreu de la Barca).

DIUMENGE 19 D’OCTUBRE
Consultar horaris Exposició i esmorzar AMCAM-

Els Mussols. S’oferirà un entrepà, botifarra i
beguda. Mostra de tot tipus de vehicles
clàssics sobre rodes, tant automòbils com mo-
tos. Lloc: Ca n'Oliveras (Martorell). 

A PARTIR DEL 31 D’OCTUBRE
Consultar horaris Exposició 1994 Estiu de foc.

Més enllà de les flames; la cultura al descobert
sobre l’incendi de 1994 a Montserrat. Del 31
d’octubre al 7 de novembre. Lloc: Casa de Cul-
tura (Olesa). 

DISSABTE 18 D’OCTUBRE
11:30 Hora del Conte Infantil: Contes de la

Mediterrània amb l’Estenedor. Organitza:
Ajuntament d’Abrera – Biblioteca Josep
Roca i Bros. Lloc: Casa de Cultura (Abrera). 

DIUMENGE 19 D’OCTUBRE
08:00 Trobada a la pista poliesportiva per a re-

alitzar la sortida de senderisme cultural als
Estanys d’Ivars, a Ivars d’Urgell. Organitza:
4000 peus. Lloc: pista (Collbató).

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Projecció del llargmetratge Ernest i Cé-
lestine, direcció: Stéphane Aubier,
Vincent Patar, Benjamin Renner. Fran-
ça / Bèlgica / Luxemburg. 80’, 2011, do-
blada en català. Lloc: Ateneu de Can
Carreras (Martorell).

Cinquena edició del 
cicle de Cinema Infantil
Dg. 26 d’octubre a les 12:00

El taller d’economia domèstica té l’ob-
jectiu de donar a conèixer els conceptes
bàsics d'economia i a gestionar millor
els recursos. Preu: gratuït. Lloc: Casal
de Cultura (Collbató).

Taller d’economia 
domèstica

Dm. 28 d’octubre a les 9:30

Compàs 33 és una banda de jazz for-
mada per nou components que són
alumnes, exalumnes, pares i professors
vinculats a l’Escola de Municipal de Mú-
sica i Dansa d’Esparreguera. Lloc: Ate-
neu Can Carreras (Martorell). Preu: En-
trada lliure.

Concert de jazz de 
la Compàs 33 band

Dv. 17 d’octubre a les 22:30

Presentació dels equips del BC Martorell
al Pavelló esportiu municipal. Orga-
nitza: Bàsquet Club Martorell.

Bàsquet. Presentació dels
equips del BC Martorell
Dg. 19 d’octubre a les 17:00



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 88 23 | línianord.cat13 octubre 2014



| 24 línianord.cat 13 octubre 2014 Pròxima edició: 10 de novembre


